
 1

Protokół Nr II/XII/03 
 z sesji zwyczajnej 

 Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 31 października 2003 r. 

 
Ad.1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego - pan Kazimierz Bistroń  
na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia  
i dokonał otwarcia obrad o godz. 10.00. Następnie powitał przybyłych gości zgodnie  
z załącznikiem nr 2.  

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o uwagi do niżej wymienionego 
porządku obrad sesji: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 
2. -otwarcie sesji, 
3. -stwierdzenie prawomocności obrad, 
4. -przedstawienie porządku obrad, 
5. -przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
6. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu.  
7. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
8. Informacje z analizy oświadczeń majątkowych. 
9. Informacja na temat opieki zdrowotnej w powiecie.  
10. Informacja na temat kultury, sportu i turystyki w powiecie. 
11. Informacja na temat realizacji Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu 

Wejherowskiego: 
- przebieg i realizacja; 
- ocena Komisji ds. Monitorowania Strategii. 

12. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia 
programu rozwoju powiatu wejherowskiego zawartego w dokumencie „Strategia 
Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Wejherowskiego” – druk nr 140/03. 

13. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2003 
rok – druk nr 138/03. 

14. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zgłoszenia kandydata na członka 
Powiatowej Społecznej Rady do spraw Osób Niepełnosprawnych– druk nr 141/03. 

15. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego dotycząca zmiany uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie ustalenia zasad udzielania, kontrolowania, wydatkowania 
i rozliczania dotacji z budżetu powiatu dla podmiotów nie zaliczanych do sektora 
finansów publicznych realizujących zadania zlecone z zakresu zadań publicznych 
należących do powiatu– druk nr 139/03. 

16. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany porozumienia zawartego 
z Powiatem Puckim dotyczącego wspólnej realizacji teoretycznej nauki zawodu w 
systemie kursowym dla uczniów oddziałów wielozawodowych zasadniczych szkół 
zawodowych – druk nr 136/03. 
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17. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przystąpienia powiatu 
wejherowskiego do programu „wyrównywanie różnic między regionami”  
w latach 2003-2008 – druk nr 137/03. 

18. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie powołania Rady Muzeum 
Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie – druk nr 133/03. 

19. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
20. Interpelacje i zapytania radnych. 
21. Wnioski i oświadczenia radnych.  
22. Zamknięcie sesji.  
Do w/w porządku obrad uwag nie zgłoszono. 

W dalszej kolejności Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu z XI Sesji 
Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji z dnia 26 września 2003r. 
Niniejszy protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.2. 

Po czym Przewodniczący Rady poinformował o reprezentowaniu Rady podczas 
niżej wymienionych spotkań: 
- z Wicemarszałkiem Sejmu, panem Donaldem Tuskiem. Tematem spotkania było 

omówienie projektu ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. 
- wizycie Marszałka Senatu L.Pastusiaka na terenie Rumi i Wejherowa 
- w spektaklu teatralnym poświęconym Ojcu Świętemu pt. „Gość Oczekiwany”  

w WCK  
- uroczystym otwarciu wystawy pt. „Rękodzieła twórców gmin powiatu 

wejherowskiego”, które odbyło się w Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-
Pomorskiej w Wejherowie. 

Po czym serdecznie przywitał repatriantkę z Kazachstanu panią Ninę Kudrenko z d. 
Janinę Świncicką. Następnie Starosta pan Józef Reszke przedstawił pana Jana Stryjniaka 
inicjatora pomocy dla pani Niny Kudrenko i oddał mu głos. Pan Jan Stryjniak 
podziękował Staroście za okazaną pomoc. Starosta przedstawił postać pani Niny 
Kudrenko – urodziła się 8 sierpnia 1949r. w Karagandzie. Pochodzi z rodziny 
kultywującej polskie tradycje. Za wszelką cenę chciała powrócić do kraju swoich 
przodków. Pani Nina Kudrenko podziękowała serdecznie wszystkim za pomoc. Z całego 
serca życzyła wszystkiego najlepszego, zdrowia, szczęścia i pomyślności. 
 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami (załącznik nr 3) przedstawił Starosta 
Wejherowski - pan Józef Reszke. Po czym poinformował dodatkowo, że: 
- odbyło się spotkanie dotyczące zakupu mammografu dla Szpitala Specjalistycznego  

w Wejherowie. Większość gmin jest za uczestnictwem w tej inicjatywie. Zarząd 
powiatu zaproponuje również w projekcie budżetu powiatu na 2004 rok  kwotę 
100.000,-zł. 

- w Starostwie Powiatowym odbył się Wojewódzki Sejmik Gospodarczy. Udział w nim 
wzięli Marszałek J.Kozłowski, przewodniczący stowarzyszeń Województwa 
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Pomorskiego, organizacje gospodarcze, Cech Rzemiosł Różnych w Wejherowie oraz 
przedstawiciel Urzędu Skarbowego w Wejhjerowie, 

- odbyło się spotkanie w Choczewie z leśnikami powiatu. Starosta wyraził nadzieję, że 
poprawią się stosunki między samorządami a Lasami Państwowymi, 

- poinformował o wystosowaniu listu gratulacyjnego do Papieża z okazji 25-lecia 
pontyfikatu. List został przekazany osobiście przez mieszkańca Rumi, 

- poinformował, że wójtowie składają wnioski w sprawie dróg. Wójt Gniewina 
deklaruje udział gminy w inwestycjach w przeciągu 3 lat w kwocie 1.000.000,-zł. 

 
Ad.4. 

Przewodniczący Rady pan Kazimierz Bistroń poinformował obecnych  
o przeprowadzonej analizie oświadczeń majątkowych radnych (załącznik nr 4). Natomiast 
Starosta pan Józef Reszke złożył informację w sprawie oświadczeń majątkowych 
złożonych Staroście Wejherowskiemu w 2003 roku (załącznik nr 5). 

 
Ad.5.  

Informacje na temat opieki zdrowotnej w powiecie przedstawili kolejno: 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, polityki Społecznej radny Piotr Pelcer (załącznik nr 6), 
Wicestarosta pani Gabriela Lisius (załącznik nr 7), NZOZ Medycyna Rodzinna pan 
Mirosław Ruciński (załącznik nr 8), dyrektor Szpitala Specjalistycznego w Wejherowie 
pan Andrzej Zieleniewski (załącznik nr 9), dyrektor SP ZOZ Stacji Pogotowia 
Ratunkowego w Wejherowie pan Andrzej Kałużny (załącznik nr 10).  

Po czym głos zabrał Starosta pan Józef Reszke, który wypowiedział się w sprawie 
poruszonej przez dyrektora a dotyczącej zabezpieczenia nocnej opieki medycznej  
w Rumi. Stwierdził, że powiat nie jest organem założycielskim ambulatorium. Dyrektor 
odpowiedział, że pogotowie ratunkowe będzie swoje statutowe obowiązki wypełniać, 
natomiast sprawa likwidacji lub nie ambulatorium nie leży w jego gestii. Przewodniczący 
komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej podsumował powyższe informując 
obecnych, iż 15 listopada odbyło się spotkanie w sprawie nocnej opieki medycznej. 
Sporządzono list intencyjny skierowany do Narodowego Funduszu Zdrowia w sprawie 
pozostawienia przy pogotowiu nocnej opieki. Jest na to zgoda. Pozostaje do rozwiązania 
kwestia zasadnicza – tj. kwestia jej finansowania. 
 
Ad.6. 

Informacje na temat kultury, sportu i turystyki w powiecie przedstawili kolejno: 
Przewodniczący Komisji Kultury i Promocji Powiatu pan Leszek Winczewski (załącznik 
nr 11) oraz Naczelnik Wydziału Kultury i Promocji Powiatu pan Bartosz Aleksandrowski 
(załącznik nr 12). 
 
Ad.7. 

Informację na temat realizacji Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 
Powiatu Wejherowskiego przedstawił przewodniczący zespołu ds. Monitorowania 
Strategii pan Marek Panek. Wyjaśnił, że zespół zgodnie z sugestiami radnych, co do 
doprecyzowania obszarów działania zawartych w strategii podjął prace nad modyfikacją. 
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Odbyły się cztery spotkania zespołu. Wzorując się na innych powiatach zaproponowano 
wpisanie tylko 3 priorytetów, co nie oznacza zmniejszenia zakresu zadań. Zespół starał 
się uporządkować dotychczasowe zapisy, zachowując ich treść. Strategia musi być 
kontabilna ze strategiami województwa i poszczególnych gmin. Dokument Strategia nie 
straciła swej aktualności. Nie jest to dokument zamknięty i można go modyfikować, 
zgodnie ze zmieniającymi się przepisami prawa. Zespół będzie zbierał uwagi, wnioski, 
spostrzeżenia i przy debacie na temat strategii poddamy analizie wykonanie zapisów 
zawartych w tym dokumencie. 

Następnie Przewodniczący Komisji ds. Monitorowania Strategii pan Kazimierz 
Bistroń poinformował obecnych, że komisja na swym posiedzeniu uznała, iż wszystkie 
zgłoszone uwagi zostały przyjęte, czego pokłosiem jest przygotowany projekt uchwały. 
 
Ad.8. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego o zmianie uchwały w sprawie 
przyjęcia programu rozwoju powiatu wejherowskiego zawartego w dokumencie 
„Strategia Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Wejherowskiego” – druk nr 
140/03 przedstawił członek zarządu pan Marek Panek. 

Radny Grzegorz Gaszta poinformował obecnych, że ocenia pozytywnie zmiany 
zaproponowane w projekcie uchwały. Przypomniał, że w miesiącu kwietniu br. składał 
zapytania do komisji. Poprosił o ich uwzględnienie w trakcie realizacji strategii. Zapytał 
ponadto, czy będą określone wskaźniki do realizacji zadań. Musi bowiem być 
uruchomiony mechanizm wdrażania, by zapisy nie były puste. Pan Marek Panek 
odpowiedział, że zespół opracuje programy operacyjne, w których określi się termin 
realizacji zadań. Zespół opracuje to do czasu debaty o strategii.  

Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie,  
w którym 27 radnych opowiedziało się za przyjęciem uchwały, 1 osoba wstrzymała się  
od głosu. 

Uchwała została przyjęta. 
 
Ad.9. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu 
powiatu na 2003 rok – druk nr 138/03 z autopoprawkami przedstawiła skarbnik powiatu 
pani Janina Szalska. 

Radny Grzegorz Gaszta w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
oświadczył, że nie można przyjąć projektu uchwały dotyczącej zmiany budżetu. 
Członkowie klubu nie są w stanie stwierdzić obiektywnie, czy nie realizacja dochodów 
własnych, czyli sprzedaży nieruchomości przy ul Fenikowskiego jest wynikiem 
obiektywnych czynników, czy wynikiem nieudolności zarządu powiatu. Dopiero  
w miesiącu sierpniu zarząd podjął działania w sprawie ewentualnego podziału działki  
na ul. Fenikowskiego. Ocena realizacji budżetu dotyczy budżetu po wszystkich zmianach.  
W związku z tym w trakcie roku radni powinni bardzo wnikliwie analizować wszelkie 
zmiany. Niewątpliwie niektóre zmiany są konieczne np. zmniejszenie subwencji, dotacje 
i.in. Nie ma jednak logicznego powodu do obniżania dochodu w tym przypadku. 
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Radny Witold Reclaf stwierdził, że mówił już o zagrożeniu dochodu z tytułu 
sprzedaży nieruchomości NZOZ oraz nie zrealizowanie wpływów z podatków PIT. Jego 
zdaniem dochody w tym dziale również nie będą wykonane. 

Starosta pan Józef Reszke nie zgodził się z wypowiedzią radnego Grzegorza 
Gaszty. Działania przy sprzedaży nieruchomości przy ul. Fenikowskiego były 
prawidłowe. Dopiero po ogłoszeniu trzech przetargów zarząd mógł w miesiącu sierpniu 
podjąć decyzję o podziale nieruchomości. Poinformował obecnych jaka była historia 
działki przy ul. Fenikowskiego. W planach miało być tam ujęcie wody dla miasta Gdyni, 
czego nie zrealizowano. Wojewoda przekazał nieruchomość na rzecz miasta Wejherowa. 
Miasto próbowało przez osiem lat sprzedać tę działkę. Następnie dokonało zamiany 
nieruchomości z powiatem. W chwili obecnej sprawę próbuje się załatwiać dwutorowo. 
Mamy ofertę zakupu. Ewentualny nabywca stawia warunki: po pierwsze musi być 
zniesiona strefa ochronna na ten teren, ponadto działka musi być oczyszczona z drzew 
(samosiejki). Trzeba wziąć pod uwagę, że na tym terenie nie robiono nic od 14 lat. 
Dlatego zadaniem Starosty zarzuty radnego są niestosowne – zarząd zrobił wszystko  
w celu zrealizowania planu sprzedaży.  

Ustosunkowując się do wypowiedzi radnego Witolda Reclafa poinformował,  
że żaden duży podmiot nie złożył wniosku o wykup lokalu. Jeżeli lokale zostaną 
wykupione na raty, to kwoty uzyskane ze sprzedaży będą symboliczne. Starosta 
przypomniał, że w budżecie zaplanowanym przez poprzedni zarząd planowana kwota ze 
sprzedaży NZOZ wynosiła 1.000.000,-, obecny zarząd zmniejszył tę kwotę do 300.000,-zł 
i być może nawet tej kwoty nie uzyskamy. Natomiast udział powiatu w podatkach nie jest 
uzależniony od nas. Otrzymaliśmy wskaźniki od Wojewody i zgodnie z nimi sporządzono 
plan. 

Radny Witold Reclaf stwierdził, że nikt nikogo nie oskarża jednak Klub Radnych 
Prawo i Sprawiedliwość chce aby budżet był realny. Przy uchwalaniu budżetu radny 
Grzegorz Gaszta sygnalizował, że sprzedaż nieruchomości przy ul. Fenikowskiego może 
być niezrealizowana. Należy ustalić jedną wersję co zrobić z tą nieruchomością. Zgodnie 
z jego wiedzą zmiana planu zagospodarowania przestrzennego trwa około roku i to wtedy 
gdy nie ma do niego zastrzeżeń. Niejednokrotnie sam sygnalizował sprawę zagrożenia 
wykonania planu przy sprzedaży lokali NZOZ oraz planu dotyczącym podatków. Jego 
zdaniem pewne rzeczy wskazane przez opozycję należy dostrzegać, a nie z góry 
odrzucać. 

Starosta odpowiedział, że zarząd obniżył kwotę, którą ewentualnie moglibyśmy 
otrzymać ze sprzedaży lokali NZOZ, mogliśmy ująć sprzedaż nieruchomości przy  
ul. Fenikowskiego lub jej nie ujmować – nikt nie był pewny, czy uda się ją sprzedać. 
Jednak gdyby dokonano sprzedaży w bieżącym roku radni zarzuciliby zarządowi celowe 
obniżanie budżetu. Zdaniem Starosty najważniejsze jest to, że nie ma zagrożenia dla 
naszego budżetu. Zarząd rozpatruje warianty, które pozwolą na zamknięcie budżetu 2003 
roku. 

Radny Krzysztof Krzemiński ustosunkował się do wypowiedzi radnego Grzegorza 
Gaszty. Zarzucił mu nielogiczność postępowania. Przypomniał mu, że był obecny jako 
gość na posiedzeniu Komisji Gospodarczej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Tam został 
dokładnie poinformowany o historii nieruchomości przy ul.Fenikowskiego, łącznie  
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z informacją, że powiat przyjmując ją zrobił ukłon w stronę Urzędu Miejskiego  
w Wejherowie. Sprzedaż wprowadzono do budżetu, bo gdyby jej nie wprowadzono  
to zarzucono by zarządowi, że nie postąpił tak specjalnie. Zdaniem radnego wypowiedź  
radnego to tzw ”robienie innym wody z mózgu” - to w końcu cała Rada uchwaliła budżet 
na 2003 rok. Zarząd będzie wnioskował, by sprzedaż nieruchomości przy  
ul. Fenikowskiego zapisać w budżecie roku następnego. Zdaniem radnego przenoszona 
jest dyskusja z komisji na forum Rady po to, by ktoś mógł zaistnieć publicznie. 

Po czym Wiceprzewodniczący Rady pan Marek Klas złożył wniosek o zamknięcie 
dyskusji. W głosowaniu brało udział 24 radnych. 18 osób wypowiedziało się  
za przyjęciem wniosku, 2 osoby były przeciw, 4 osoby wstrzymały się od głosu. Wniosek 
został przyjęty. 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem uchwały,  
w którym  22 osoby głosowały za, 2 osoby wstrzymały się od głosu.  

Uchwała została przyjęta. 
 

Ad.10. 
Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zgłoszenia kandydata 

na członka Powiatowej Społecznej Rady do spraw Osób Niepełnosprawnych– druk nr 
141/03  przedstawiła Wicestarosta pani Gabriela Lisius. 

Kandydat Rady radny Fryderyk Kaszel wyraził zgodę na pracę w Radzie ds. Osób 
Niepełnosprawnych.  

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, z którego na podstawie art.21  
ust 7 ustawy o samorządzie powiatowym został wyłączony zainteresowany radny 
Fryderyk Kaszel.  

W głosowaniu brało udział 25 radnych. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.11. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego dotycząca zmiany uchwały Rady 
Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia zasad udzielania, kontrolowania, 
wydatkowania i rozliczania dotacji z budżetu powiatu dla podmiotów nie zaliczanych  
do sektora finansów publicznych realizujących zadania zlecone z zakresu zadań 
publicznych należących do powiatu– druk nr 139/03  przedstawiła Wicestarosta pani 
Gabriela Lisius. 
Radny Seweryn Czoska wniósł zastrzeżenie do sformułowania następującego zdania ...w 
terminie do 30 listopada każdego roku, w formie protokołu – w roku 2003 termin ulega 
przesunięciu do dnia 15 marca 2004 roku. Jego zdaniem winno być:... w terminie do 30 
listopada każdego roku, w formie protokołu – termin przewidziany w roku 2003 ulega 
przesunięciu do dnia 15 marca 2004 roku.  
Powyższe zostało przyjęte jako autopoprawka zarządu powiatu. 

Po czym uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.12. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany porozumienia 
zawartego z Powiatem Puckim dotyczącego wspólnej realizacji teoretycznej nauki 
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zawodu w systemie kursowym dla uczniów oddziałów wielozawodowych zasadniczych 
szkół zawodowych – druk nr 136/03 przedstawiła Wicestarosta pani Gabriela Lisius. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.13. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przystąpienia powiatu 
wejherowskiego do programu „wyrównywanie różnic między regionami” w latach 2003-
2008 – druk nr 137/03 przedstawiła dyrektor PCPR w Wejherowie pani Genowefa 
Małyszko. 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.14. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie powołania Rady 
Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej w Wejherowie – druk nr 133/03 
przedstawił Przewodniczący Rady pan Kazimierz Bistroń. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił obecnym, że lista kandydatów powstała  
w porozumieniu ze starostą. Starosta poinformował, że był jeszcze jeden kandydat 
zgłoszony przez Sekcję Konserwacji Dzieł Sztuki ZPAP Okręgu w Gdańsku. 
Postanowiono przekazać w/w wniosek nowo utworzonej Radzie Muzeum, która będzie 
mogła, według swego uznania, dokooptować do swego grona jedną osobę.   

W przeprowadzonym głosowaniu brało udział 26 radnych. 
Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 
Ad.15. 

W dyskusji nad sprawozdaniem zarządu głos zabrali:  
- Radny Witold Reclaf, który zapytał: 

- w związku ze spotkaniem z Wicemarszałkiem Sejmu, panem Donaldem 
Tuskiem,- jaka jest droga legislacyjna projektu ustawy o dochodach jednostek 
samorządu terytorialnego, czy przedstawiono jakieś zmiany do projektu Rządu, 

- czy w zjeździe Powiatowym PSL Starosta uczestniczył jako gość, przecież jest 
działaczem PO, czy coś się zmieniło, 

- czego dotyczyło spotkanie z Burmistrzem Redy, 
- jaki był temat posiedzenia Komisji Administracji Publicznej w Warszawie, 

Starosta odpowiedział: 
- Wicemarszałek Sejmu, pan Donald Tusk nie był w stanie określić kiedy zostanie 

podjęta ustawa o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, ponieważ wciąż 
wpływają nowe wnioski. Najistotniejszą rzeczą jest to, by nie dopuścić do 
obowiązywania ustawy od 1 stycznia 2004 roku. Powinna ona obowiązywać od 
2005r. - tylko ten termin stworzy możliwość przeliczenia i przygotowania się.  

- na zjeździe Powiatowym PSL uczestniczył jako zaproszony gość. Wyjaśnił, że nie 
zmienił orientacji politycznej. 

- spotkanie z Burmistrzem Redy dotyczyło sali gimnastycznej  przy Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Redzie. W dniu wczorajszym odbyła się konfrontacja. 
Osiągnięto consensus. Na terenie pierwotnie planowanej budowy powstanie 
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gminne boisko szkolne. Powiat otrzyma od miasta Redy 1,500m i nowa sala będzie 
przylegać do obecnej sali gimnastycznej. Autorzy pomysłu: radni Krzysztof 
Krzemiński i Janusz Molak będą przedstawiać tę koncepcję na sesji Rady Miasta 
Redy. 

- na posiedzeniu Komisji Administracji Publicznej w Warszawie ustalono plan 
posiedzeń na przyszły rok, ustalono zadania powiatów. Była mowa o kontroli 
ubezpieczeń gospodarstw rolnych. Zadanie to powiaty otrzymały „w spadku” po 
Rejonowych Urzędach Pracy. Zadanie to powinno być przypisane gminom, które 
zajmują się rejestracją gospodarstw rolnych. Ponadto starosta poinformował, że 
następne posiedzenie odbędzie się w miesiącu styczniu. 

 
Ad.16. 
 Radny Mirosław Odyniecki wypowiedział się w związku z otrzymaną odpowiedzią 
na interpelację. Stwierdził, że odpowiedź jest niepełna. Poprosił o zapraszanie go na 
wszystkie spotkania w tej sprawie z mieszkańcami ul. Bukowej. 
 Etatowy Członek Zarządu pan Marek Panek zobowiązał się do wypełnienia prośby 
radnego.  
 
Ad.17. 
 Radny Grzegorz Gaszta wypowiedział się w sprawie procedury przebiegu obrad. 
Stwierdził, że każdy radny powinien mieć możliwość wypowiedzenia się. Jeżeli każdy 
ma prawo w każdym momencie złożyć wniosek o zakończenie dyskusji to coś jest nie 
tak. Radny musi mieć możliwość odpowiedzi ad vocem. Nie rozumie dlaczego nie mógł 
się odnieść do wypowiedzi radnego Krzysztofa Krzemińskiego w punkcie dotyczącym 
budżetu. Następnie poprosił radnego Krzysztofa Krzemińskiego o sprawdzenie załącznika 
nr 1 do uchwały budżetowej podjętej na dzisiejszej sesji. Poprosił o przeanalizowanie 
przez radnego zmian w wydatkach, z czego one wynikają. Czy rzeczywiście wynikają 
bezpośrednio ze sprzedaży nieruchomości przy ul.Fenikowskiego.  

Radny Witold Reclaf również zaprotestował wobec sposobu prowadzenia sesji, 
szczególnie w trakcie dyskusji nad budżetem, który jest najważniejszym dokumentem 
Rady. Po czym przeczytał fragment protokołu z poprzedniej sesji dotyczący sposobu 
prowadzenia obrad przez Przewodniczącego. Stwierdził, że Przewodniczący Rady celowo 
ucina dyskusję, nie dopuszczając do zakończenia niektórych kwestii. Zauważył, że należy 
zastanowić się nad statutem, regulaminem obrad. Jego zdaniem należały przyjąć sposób 
wypowiedzi po wniosku o zakończenie dyskusji: 2 wypowiedzi za, 2 przeciw. Stwierdził, 
że przez zakończenie dyskusji nie mógł dokończyć swej wypowiedzi. Zwrócił uwagę 
staroście, że źle poinformował radnych. Wskaźniki udziału podatku PIT przesyła Minister 
Finansów, nie Wojewoda, jak to określił starosta. Wskaźniki są prognozą i samorządy 
mogą je przyjąć lub nie przyjąć. W/w błędu nie mógł sprostować, ponieważ przyjęto 
wniosek formalny o zakończenie dyskusji. W związku z tym zaproponował, by przed 
zamknięciem dyskusji stosować zasady 2 głosy za i 2 przeciw. 

Radny Mirosław Odyniecki złożył następujące oświadczenie: „wyrażam 
ubolewanie, że w Radzie Muzeum nie ma osób, które deklarowały takie przywiązanie, 
taką wielką troskę o losy i działanie tego muzeum.” 
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Radny Janusz Molak poinformował radnych, że wraz z Wydziałem Edukacji  
w Warszawie promował powiat, gdzie zaprezentowaliśmy nowy program „edukacja dla 
rynku”. Promocja odbyła się w ramach Ogólnopolskiej Konferencji Samorządowców. 
Projekt wypadł bardzo dobrze. Możemy być dumni, że potrafimy w sposób godny 
reprezentować powiat wejherowski. 

Starosta odpowiedział radnemu Witoldowi Reclafowi, że być może omyłkowo 
powiedział Wojewoda nie Minister. Jeśli chodzi o wskaźniki to wszyscy je przyjmują, 
ponieważ nikt nie jest w stanie przewidzieć co będzie i dlatego budżet jest planem, nie 
sztywnym dokumentem. 

Radny Wiesław Szczygieł wyjaśnił, że cechą dobrej rady jest praca w komisjach. 
Mamy demokrację tak więc większość decyduje o tym, czy dyskusja jest zasadna. Nie 
powinniśmy wprowadzać do naszej Rady liberum veta. 

Radny Grzegorz Gaszta wyjaśnił, że jest on jednym z nielicznych, którzy 
uczestniczą w posiedzeniach innych komisji. Zdaniem radnego należy jednak przedstawić 
swoje stanowisko na większym forum.. Nie jest za liberum veto, jednak należy wysłuchać 
również głosu mniejszości. 
 Wicestarosta pani Gabriela Lisius poinformowała radnych, że przy wypełnianiu 
oświadczenia działała zgodnie z prawem. Potwierdzeniem tego jest pismo, które 
otrzymaliśmy z Ministerstwa. Pani Wicestarosta poinformowała, że w okresie pełnienia 
przez nią funkcji Wicestarosty nikt z jej rodziny nie został zatrudniony w Starostwie. Jej 
siostra została zatrudniona w czasie pełnienia przez nią funkcji członka zarządu, a tego 
okresu nie obejmuje powyższe oświadczenie. 
 Radny Wiesław Sikora przyznał rację radnemu Grzegorzowi Gaszcie,  
że demokracja polega na tym, że szanuje się mniejszość. 
 Radny Witold Reclaf przyznał, że sam zgłaszał wątpliwości co do prawidłowości 
wypełnienia oświadczenia przez panią Wicestarostę. Faktem jest to, że siostra została 
zatrudniona gdy pani Lisius była członkiem zarządu a w oświadczeniu napisała, że nikt  
z rodziny nie został zatrudniony. Następnie pani Wicestarosta złożyła uzupełnienie do 
oświadczenia, w którym wykazała, że jej siostra pracuje w Starostwie. Radny przyznał, że 
Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji sprawuje nadzór z mocy prawa nad 
działalnością samorządu i jego opinia jest niewątpliwie ważna. Jednak, czy należało 
wpisać powyższe dane, czy nie, może ostatecznie rozstrzygać powołany do tego organ – 
Sąd Najwyższy. 
 Wicestarosta odpowiedziała, że oświadczenie, które złożyła było rzetelne.  
 Radny Seweryn Czoska ustosunkowując się do wypowiedzi radnego Wiesława 
Sikory stwierdził, że jest w opozycji i nie zdarzyło się nigdy tak by został niedopuszczony 
do głosu. Odpowiadając radnemu Witoldowi Reclafowi stwierdził, że nie zna przypadku 
aby przyjęto inne wskaźniki niż podane przez Ministerstwo Finansów. 
Radny Witold Reclaf odpowiedział przedmówcy, że Ministerstwo Finansów wydaje 
informacje, a wskaźniki tam podane nie sprawdzają się. 
 Radna Ewa Daleka w imieniu Komisji Budżetu i Finansów zaprosiła 
zainteresowanych radnych na posiedzenie komisji i merytoryczną dyskusję o budżecie 
powiatu. 
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 Przewodniczący Rady pan Kazimierz Bistroń wyjaśnił, że czasami trudno jest 
rozstrzygnąć czy dyskusja ma jeszcze charakter merytoryczny. Zaproponował,  
by Komisja Organizacyjno-Prawna zastanowiła się nad stworzeniem regulaminu, który 
określi zasady wypowiedzi radnych na sesji.  
 
Ad.14. 
 Po czym Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia obrad XII Sesji Zwyczajnej.  
 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na X Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na X Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady z analizy oświadczeń majątkowych radnych. 
5. Informacja Starosty z analizy oświadczeń majątkowych. 
6. Informacja Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej. 
7. Informacja Wicestarosty na temat opieki zdrowotnej w powiecie. 
8. Informacja Mirosława Rucińskiego-NZOZ Medycyna Rodzinna. 
9. Informacja dyrektora Szpitala Specjalistycznego w Wejherowie. 
10. Informacja dyrektora SP ZOZ Stacji Pogotowia Ratunkowego w Wejherowie. 
11. Informacja Przewodniczącego Komisji Kultury i Promocji Powiatu  na temat kultury, sportu i turystyki w 

powiecie. 
12. Informacja Naczelnika Wydziału Kultury na temat kultury, sportu i turystyki w powiecie 
 
 
 
Protokołowała: Alicja Bartosiak 

 

Posiedzeniu przewodniczył: 
 
 
   
  
 


